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وزير نيرو خبر داد :طرح انتقال آب خزر و خليج فارس به مناطق مركزي

وزير نيرو با اعلام انجام مطالعات ابتدايي انتقال آب از درياهاي شمال و جنوب کشور به داخل براي مصارف شرب و

صنعتي، گفت: اولين سرمايهگذاري شيرينسازي يک ميليون مترمکعبي آب در روز، در جنوب کشور نهايي شد.

وزير نيرو با اعلام انجام مطالعات ابتدايي انتقال آب از درياهاي شمال و جنوب کشور به داخل براي مصارف شرب و صنعتي، گفت:
اولين سرمايهگذاري شيرينسازي يک ميليون مترمکعبي آب در روز، در جنوب کشور نهايي شد.

مجيد نامجو در گفتوگو با مهر درباره اجراي طرحهاي بزرگ انتقال آب در کشور از جمله انتقال آب درياي خزر به مرکز کشور، گفت: در
يک دهه گذشته به دليل خشکسالي، کشور لطمات زيادي ديده است.

از اين رو، چارهاي جز اين نداشتيم که کشور را به منابع آبي پايدارتري متکي کنيم، كه البته ايدههايي در اين زمينه از قبل مطرح بوده
است. از جمله آنكه ايران مانند ساير کشورهاي حاشيه خليجفارس بتواند از منبع آبي عظيم دريا استفاده کند مانند کاري که توسط

ساير کشورهاي حوزه خليج فارس صورت ميگيرد.

وي تاکيد کرد: در حال حاضر بسياري از کشورها از طريق آب شيرين کردن نيازهاي آبي خود را تامين ميکنند و مطرح شد که ايران
هم بتواند در چنين مسيري حرکت کند.

وزير نيرو گفت: ما درياي بزرگي در شمال کشور به نام خزر و درياي عظيمي مانند خليج فارس را در جنوب کشورمان داريم.

از اين طريق به دنبال اين هستيم که بتوانيم براي انتقال آب اين درياها به بخشهاي مورد نياز اقدام کنيم.

به گفته نامجو، تاکنون مطالعات بسيار زيادي توسط گروههاي گوناگون در اين زمينهها انجام شده است، ولي چيزي که فعلا ما را در
گسترش فعاليتها در اين حوزه محدود ميکند، هزينههاي سنگيني است که اجراي اينگونه طرحها خواهد داشت.

اينکه آيا اگر سرمايهگذاري که اين کار را انجام ميدهد، توان بازپرداخت اين سرمايهگذاري را از محل فروش آب خواهد داشت يا خير،
هم جزو ديگر مسائل مطرح در اين حوزه است.

وزير نيرو ادامه داد: تاکنون مطالعات بسيار زيادي در اين خصوص انجام داديم و براي تامين آب شرب که وظيفه حاکميت است به هر
نحوي چه اقتصادي و چه غيراقتصادي وظيفه تامين آب شرب مردم را انجام دهد و اين موضوع يک بحث خاص خودش را دارد.

نامجو تصريح کرد: براي بخش صنعت هم جديدا مطالعات و درخواستهايي به وزارت نيرو رسيده که نشان ميدهد براي اين حوزه
هم اقتصادي است که بتوانيم آب درياي خزر يا درياي عمان را شيرين سازي کنيم و با انتقال آن به محل مصرف، کار را نهايي کنيم.

وي با اعلام اينکه به اين خاطر هم اکنون کارهاي ابتدايي اجراي دو طرح بزرگ در وزارت نيرو انجام و جلو رفته است، گفت: يکي از
تدقيق است و مسائل استان سمنان است که مطرح شده و مطالعات در حال  به  انتقال آب درياي خزر  اين طرحها، موضوع 

زيستمحيطي آن هم در زمينههاي شيرينسازي، انتقال و همچنين مسيري که بايد از طريق آن آب منتقل شود، در دست بررسي

قرار دارد. وزير نيرو، ادامه داد: همچنين مسائل مربوط به هزينههايي که بايد براي اجراي طرح تامين شود و چگونگي بازپرداخت
سرمايهگذاري هم در حال مطالعه است.
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نامجو اظهار داشت: به صورت کلي پيگيريهايي که وزارت نيرو انجام داده، به اين نتيجه رسيده است که ميتوان مسائل زيست
محيطي انتقال آب دريا به داخل کشور و همچنين شيرين کردن آن را پيگيري کرد. بررسيهاي مربوط به مسير و خطوط انتقال هم با

توجه به برنامههاي مطالعاتي در دست انجام در حال پيگيري است.

وي همچنين از امکان استفاده از خطوط ايجاد شده در شبکههاي نفتي و برقي کشور براي طرحهاي انتقال آب سخن گفت و بيان
داشت: استفاده از امکانات اين حوزهها تقريبا بدون مشکل است.

البته در محل مصرف نيز کارخانجات، سرمايهگذاران و صنعتگراني که اين آب مورد نياز آنها است ميتوانند در طول مسير از آن استفاده
و خريداري کنند.

وزير نيرو با تاکيد بر اينکه به صورت کلي مشغول جمعبندي مطالعات و بررسيها براي نهايي کردن کارها در خصوص انتقال آب
هستيم، گفت: در جنوب کشور هم يک سرمايهگذاري براي شيرينسازي آب دريا در حد يك ميليون مترمکعب در روز انجام شده است.

نامجو خاطرنشان کرد: در اين خصوص هم معدن سنگآهن گلگهر براي خريد آب در منطقه جنوب کشور درخواست داده است و آنها
هم در حال برگزاري مناقصه جذب سرمايهگذار براي خط انتقال هستند و کارها در اين بخش دنبال ميشود.
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